Topic 3
Section A
The main activities are 1a and 2. 本课重点活动是1a和2。

Ⅰ. Teaching aims and demands教学目标

1.（1）Learn the names of the festivals: 

the Spring Festival, Christmas, Thanksgiving, Lantern Festival, Mid-autumn Festival, Easter

（2）Learn some useful words and expressions: 

get together, potato, mark, sweet, luck, riddle, honor, send, believe

2.（1）Talk about holidays and festivals: 

Chinese people make dumplings and perform lion and dragon dances.

People in many countries celebrate Christmas and give each other presents.

（2）Talk about customs and culture: 

On Thanksgiving, many people eat roast turkey.On Lantern Festival, people eat sweet dumpling for good luck .
Ⅱ. Teaching aids 教具
录音机

Ⅲ. Five-finger Teaching Plan 五指教学方案
Step 1  Review  第一步 复习（时间: 8分钟）

1.（复习日期的表达及庆祝生日,呈现农历日期表达。）

T:   What’s the date today?

S:   It’s June 6th.

T:   When is your birthday, ××?

××: It’s May 18th.

T:   How did you celebrate your birthday?

××: I had a birthday party. I celebrated it with my friends. They gave me some presents.

T:   Do you know when my birthday is? Guess.

S1:   December 1st.

S2:   November 11th.

S3:   ...

T:   My birthday is on lunar October 12th. I hope I can celebrate my birthday with you.

2.（用日历图片展示一些节日的日期。）


T: What’s the date?

S1: It’s Sept. 10th.

S2: It’s Dec. 25th.

S3: It’s Dec. 31st.

S4: It’s January 29th, lunar January 1st.

S5: It’s February 12th, lunar January 5th.

（学生说这些日期都是一些节日的日期,请学生说出这些节日的名称。）

T: They are dates of some festivals. Please name these festivals.

S1: It’s Teachers’ Day.

S2: It’s Christmas.

S3: It’s New Year’s Eve.

S4: It’s Spring Festival.

S5: It’s Lantern Festival.

Step 2  Presentation  第二步  呈现（时间: 8分钟）

（播放1a录音,让学生边听、边阅读,了解各节日的名称、日期、特殊食物及其相关庆祝活动。）

T: There are a lot of festivals. To celebrate them, we eat some special foods and take part in some specical activities. Please listen to the tape, read the passage carefully, and fill in the chart.

	Festivals
	Date
	Food
	Activities

	Spring Festival
	January／February
	dumplings
	perform lion and dragon dances

	Christmas
	December 25th
	／
	give each other presents

	Thanksgiving
	the 4th Thursday in November
	roast turkey and potatoes
	families get together for a big dinner

	Lantern Festival
	lunar January 15th
	sweet dumplings
	watch the lantern show and guess riddles


Step 3  Consolidation   第三步  巩固（时间: 12分钟）

1.（再次播放录音,让学生跟读,注意新单词的读音。）

T: Please listen and repeat.

2.（提问问题,让学生对节日的日期,食物及相关活动有更深记忆。）

T: I’ll ask you some questions about the festivals.

（把班级按组别分成4个小组,采用竞争机制,看哪个小组回答问题最多,该小组为优胜小组。）

T: I want to divide you into four groups. Try to answer the questions. The group which answers the most questions is the best group.

T: When is Spring Festival?

S: It’s in January or February.

T: What food do Chinese people eat on Spring Festival?

S: Dumplings.

T: How do people celebrate it?

S: Perform lion and dragon dances.

T: ...?

S: ...

	Group
	A
	B
	C
	D

	Score
	
	
	
	


（小组当中的学生回答出一个问题,为该组记上1分。）

3.（让学生根据黑板上的表格内容,陈述每个节日。）

T:  Now, please tell me how do people celebrate those festivals.

S1: Spring Festival is in January or February. People eat dumplings and perform lion and dragon dances.

S2: Christmas is on December 25th. People give each other presents.

S3: Thanksgiving is on the 4th Thursday in November. Families get together for a big dinner. People eat roast turkey and potatoes.

S4: Latern Festival is on lunar January 15th. People eat sweet dumplings. People watch the lantern show and guess riddles.

4.（让学生说出以上节日还有什么别的庆祝方式,拓展学生思维。）

T: We eat dumplings and perform lion and dragon dances to celebrate Spring Festival. We also can eat other things on this day. And we can celebrate in other ways. For example: We eat red eggs, rice and noodles. And we wear new clothes. Please tell me the other ways to  celebrate Spring Festival.

S1: We eat oranges.

S2: We eat rice cakes.

S3: We visit friends.

  ┆
T: How about the other festivals?

S1: Sing Christ songs on Christmas.

S2: Send cards.

  ┆  
Step 4  Practice   第四步  练习（时间: 8分钟）

1.（播放2的听力,让学生将所听到的内容填到空格上。）

T: Please open your books at Page 94, listen and fill in the blanks in 2.

2.（核对答案,并让学生跟读。）

T: Please listen to the tape again and check the answers. And then repeat.

3.（检查学生是否能记住所学到的节日名称,采取游戏机制,将全班分成4小组,每组的第一个学生只报一个节日名称,之后的学生必须说出前面的节日名称,并且再说一个新的名称。看哪一组说全10个节日,并用时最少组为优胜组。）

T: Please say the name of festivals. The first student says a name. The following students must  repeat the names that have been said, and add a new one. The group uses the shortest time is the best group.

S1a: Spring Festival.

S1b: Spring Festival, Christmas.

S1c: Spring Festival, Christmas,...

   ┆
4.（检查学生是否能记住节日的准确日期,老师说日期,让学生说出节日；或说出节日,学生说出日期。）

T: When is Teachers’ Day?

S: On September 10th.

T: What festival is it on April 1st?

S: April Fool’s Day.
┆


Step 5  Project  第五步  综合探究活动（时间: 9分钟）

1.（让学生表演一些节日的庆祝活动动作,让班级的其他学生根据动作,说出其节日名称及相关活动。）

T: I want a student to perform an action about a festival. Please guess what festival it is. And tell us something about the festival.

（请一个学生表演舞狮动作。）

T: What festival is it?

S: It’s Spring Festival.

T: How do people celebrate it?

S: People eat dumplings...

  ┆

2.（让学生进行一个采访活动,调查各个学生最喜欢的节日。）

T: Please make a survey about your favorite festival and fill in the chart.

	Name
	Favorite Festival
	Why

	
	
	

	
	
	

	
	
	


S1: What’s your favorite festival?

S2: Christmas.

S1: Why?

S2: I like the presents. And I can send cards to my friends.

  ┆
3.（让学生根据调查表进行报告。）

T: Please report to the class.

S: ××likes Christmas. He likes presents and he can send cards to his friends.

  ┆

4. Homework:

T: Please write something about your favorite festival. At least 30 words.

Section B
The main activities are 1a and 2.本课重点活动是1a和2。

Ⅰ. Teaching aims and demands 教学目标
1. Learn some useful expressions: 

inside, shout, chocolate,candy, grape

2. Talk about festivals: 

The night of Oct. 31st is Halloween.

3. Talk about customs and culture: 

At Halloween parties, people wear scary clothes with big hats and broomsticks like witches.

In Spain, people eat twelve grapes for good luck in the new year.

Ⅱ. Teaching aids 教具
录音机／图片

Ⅲ. Five-finger Teaching Plan 五指教学方案
Step 1  Review   第一步  复习（时间: 8分钟）

1.（复习节日名称。）

T: There are a lot of festivals in the world. Can you name them?

S: Spring Festival, Mid-autumn Festival,...

2.（让学生说出节日及其准确的日期。全班分4组,产生竞争机制,看哪一组说得最多,而用时最短。小组里的每一位同学只能说出一个节日,后面的同学不能重复前面说过的。老师在下表里记录下所用时间。）

	Group
	1
	2
	3
	4

	Time
	
	
	
	


T: Please say the names and dates of the festivals. Every student can only say a name of the festival. The following students can not repeat the names that have been said.

S1a: In January or February, Spring Festival.

S1b: April 1st, April Fool’s Day.

  ┆

3.（呈现10月31日,万圣节,展示一幅日历。）

T: What’s the date?


S: It’s Oct. 31st.

T: What festival is it?

S: Halloween.

T: （展示万圣节的相关图片,呈现部分关键词汇。） （图略）
T: Look at Picture 1. People wear scary clothes with big hat and broomsticks like witches. Picture 2, it’s a fun game, apple bobbing. People try to pick up apples from water with their teeth. Picture 3, it’s a pumpkin lantern. There is a scary face on it and a candle inside.

Step 2  Presentation  第二步  呈现（时间: 8分钟）

1.（让学生听录音1a,阅读短文,将文段与图画正确搭配,培养学生的阅读能力,遇到难点可以在组里讨论。）

T: Please listen to the tape, read the passage and match. If you have any difficulties, you can discuss with your partners.

2.（核对答案,逐段播放录音,要求学生说出哪一幅是正确的图。）

T: Which picture is right for the 1st paragraph?

S: Picture a.

（答案: a－f－d－e－c－b）

Step 3  Consolidation   第三步  巩固（时间: 12分钟）

1.（让学生对阅读中遇到的难点进行讨论,小组互相解决问题。）

T: Do you have any other problems? You can tell us. The other students will help you.

S1:（提出疑问知识点。）

S2:（说出自己的见解。）

  ┆

2.（播放录音,让学生跟读,并圈出短文中的关键词。）

T: Please listen to the tape and repeat. Circle the key words.


3.（让学生根据关键词复述短文。）

T: Please try to retell the story with key words.

S1: Halloween is on the night of Oct.31st...

S2: ...

  ┆

Step 4  Practice  第四步  练习（时间: 8分钟）

1.（完成1b。）

T: Work alone please. Read the passage in 1a again and fill in the chart in 1b.

2.（核对答案。）

T: Is it yes or no that people play games with apples?

S: Yes.

T: Is it yes or no that people can see many orange lanterns?

S: No.

T: Why is it“no”?

S: People can see pumpkin lanterns.

T: Is it yes or no that people give neighbors candies?

S: No.

T: Why is it“no”?

S: People give children candies.

3.（让学生明白不同地区的人以不同的方式、吃不同的食物来庆祝新年。）

T: To celebrate the new year, people in different areas use different ways.Western people have parties.Chinese people perform lion and dragon dances. And people also eat different foods.

（看书本2a的图。）

T: Look, these are foods people eat for the new year. What are they in picture 2a?

S1: Grapes.

T: What’s it in picture b?

S2: It’s a turkey.

T: What’s it in picture c?

S3: Oranges.

T: What’s it in picture d?

S4: Pudding.

T: What’s it in picture e?

S5: Apples and honey.

T: What’s it in picture f ?

S6: It’s a Christmas cake.

（让学生听录音,并做出正确选择。）

T: Listen to the tape, choose the right pictures of foods that people eat on New Year’s Day or New Year’s Eve.

（核对答案。）

T: What do people eat on New Year’s Day?

S: Oranges. Picture c.

T: What do people eat on New Year’s Eve?

S: Grapes, apples with honey. Picture a and e.

4.（让学生再听录音,完成句子。）

T:  Please listen to the tape again and complete the sentences.

（核对答案。）

T:  Please read the sentences aloud, let’s check the answers.

S1: Some Chinese people eat oranges. Oranges are round, like years.

S2: Some Jewish people eat apples with honey for a sweet new year.

S3: In Spain, people eat twelve grapes for good luck in the new year.

Step 5  Project  第五步  综合探究活动（时间: 9分钟）

1.（让学生根据所呈现的食物与节日联系起来。）

T: For festivals, we eat special foods. Please tell me when do we eat the food, and say something about the food.

When do we eat sweet dumplings?

S: Lantern Festival. People watch the lantern show and guess riddles.

T: When do people eat turkey?

S: Thanksgiving. Families get together for a big dinner. It’s on the 4th Thursday in November.

T: Mooncakes.

S: On Mid-autumn Festival...

┆

2.（让学生补充说出某些节日还可以吃些什么特殊食物。）

T: We eat mooncakes on Mid-autumn Festival. What else do we eat?

S: Youzi, nuts.

T: What do people eat for Spring Festival.

S: Dumplings, oranges...

  ┆
3.（让学生设计一个特别的节日,并说明如何庆祝。）

T: There are a lot of festivals. Now, please celebrate a new festival. And fill in the chart.

	festival name
	date
	how to celebrate

	
	
	


4. Homework:

T: Today we learn something about Halloween. Please try to write something about it. Use your own words.

Section C
The main activities are 1 and 2a.本课重点活动是1和2a。

Ⅰ. Teaching aims and demands 教学目标
1. Learn some useful expressions: 

international, labor, race,National Day, capital, flag,hang

2. Review verbs in the simple past tense: 

I had a happy Christmas yesterday.

I sent many Christmas cards to my friends.

I decorated my stocking by the fireplace.

3. （1）Talk about holidays and festivals: 

The Dragon Boat Festival is on lunar May 5th.

（2）Talk about customs and culture:

People hold dragon boat races in many places and eat rice dumplings to remember Qu Yuan.

People around the country celebrate the birthday of China on that day.

Ⅱ. Teaching aids 教具
录音机／关于节日的歌曲磁带

Ⅲ. Five-finger Teaching Plan 五指教学方案
Step 1   Review  第一步  复习（时间: 5分钟）

1.（让学生快速说出节日名称。）

T: There are a lot of festivals in the world. What are they?Please tell us quickly.

S1: Halloween, Mid-autumn Festival, Teacher’s Day...

S2: Easter, Mother’s Day, April Fool’s Day...

2.（为了让学生区分节日有中西方之别,要求学生分别说出中国与西方节日。）

T: Some festivals are celebrated in China, some festivals are celebrated in western countries. Can you tell me what festivals are celebrated in western countries?

S: April Fool’s Day, Easter, Halloween...

T: What festivals are celebrated in China?

S: Spring Festival, Mid-autumn Festival...

3.（呈现本课学习的中国节假日。）

T: There are a lot of traditional festivals. For example, Spring Festival, Lantern Festival.Now, listen to me.I’ll describe a festival. Please tell me what festival it is.On that day, people hold dragon boat races, eat rice dumplings. What festival is it?

S: Dragon Boat Festival.

T: When is it?

S: It’s on lunar May 5th.

T: Dragon Boat Festival is a Chinese traditional activity. Now we have some new holidays.  When they comes, we can have a 7-day holidays. What are they?

S: May Day and National Day.

T: When is May Day?

S: On May 1st.

T: When is National Day?

S: On October 1st.

Step 2  Presentation  第二步  呈现（时间: 8分钟）

1.（让学生阅读1中的文段,并将节假日的相关信息填入表格。）

T: Please read the passages in 1.Find the information about holidays and festivals, fill them in the chart.

	Holiday or Festival
	When
	How to celebrate

	The International Labor Day／May Day
	May 1st
	go shopping or touring

	Dragon Boat Festival
	the lunar May 5th
	hold dragon boat races, eat rice dumplings to remember Qu Yuan

	National Day
	October 1st
	watch the national flag go up


Step 3  Consolidation   第三步  巩固 （时间: 8分钟）

1.（播放录音,让学生跟读。）

T: Listen to the tape in 1 and repeat.

2.（让学生根据表格内容,描述节日。）

T: Please try to say something about the holidays and festivals.

S1: May Day is on May 1st. People often go shopping or touring.

S2: Dragon Boat Festival is on the lunar May 5th. People hold dragon boat races and eat rice dumplings.

S3: National Day is on October 1st. People watch the national flag go up.

3.（让学生提出在阅读中遇到的难点,在班级里讨论。）

T: Do you have any difficult points? You can ask and the other students,they can answer it for 

you.

S1: What does "remember" mean, in the sentence "to remember Qu Yuan"?

S2: It means "纪念".

...（如果学生无法解决,教师可以帮助他们。）

Step 4   Practice   第四步  练习（时间: 14分钟）

1.（让学生完成2a的练习。）

T: Yesterday Julia had a happy Christmas. Now she is writing a letter to Kangkang. Please read the letter and fill in the blanks.

2.（让学生将答案写在黑板上。）

T: Who’d like to write your answers on the blackbaord?

had

sent

hung
got

（让学生观察,判断用了以上动词的什么形式。）

T: These words are verbs.What forms of these verbs do we use?

S: Simple past.

T: Yes.

（让学生找出短文中出现的其它动词过去式。）

T: Please find more verbs in simple past form in the letter, and circle them.

（让学生说出所找到的动词过去式。）

T: Please tell us what you found.

S1: Decorated.

S2: Found.

S3: Exchanged.

S4: Had.

（要求学生说出自己所知道的动词及其过去式。）

T: Can you say some verbs and the past form?

S1: Sing-sang.

S2: Buy-bought.

...

3.（提示中国人如何庆祝春节。）

T: Christmas is the most important festival in western countries. What’s the most important festival in China?

Ss: Spring Festival.

T: How do we celebrate it?

S1: We eat dumplings.

S2: Before Spring Festival, people do shopping.

S3: We visit friends.

...

4.（要求学生以Kangkang的名义回信,告诉Julia中国人如何过春节。）

T: Now please help Kangkang write a letter to tell Julia how Chinese people celebrate Spring Festival.

（让学生朗读自己的信。）

T: Who’d like to read your letters?

S1: Dear Julia. Thank you for your letter. Spring Festival is important in China...

S2: ...

Step 5  Project  第五步  综合探究活动（时间: 10分钟）

1.（学唱“铃儿响钉铛”,播放录音让学生跟唱。）

T: Today we’ll sing a song, Jingle Bells.

2.（让学生根据歌曲猜测节日名称。）

T: Please listen to the song Jingle Bells.（再次播放录音。）Can you tell me what festival this song is for?

S: Chirstmas.

T: There are a lot of songs for different festivals.Now, I’ll sing some songs. Please tell me what festival these songs for.

（老师唱或是播放歌曲。）

T: （sing）今天是你的生日,我的中国。清晨我放飞一群白鸽,……。What festival is this song for?

S: National Day.

T:（sing）恭喜恭喜恭喜你,每条大街小巷,每个人的脸上……。

S: Spring Festival.

T:（sing）十五的月亮,照在家乡照在边关……。What festival is it for?

S: Mid-autumn Festival.

...

3. Homework:

（让学生给外国笔友用电邮或写信的方式描述一个中国的传统节日。）

T: Please write a letter or send an E-mail to your foreign friends. Tell him／her a Chinese traditional festival.

Section D
The main activities are 1,4 and 5.本课重点活动是1,4和5。

Ⅰ. Teaching aims and demands 教学目标
1. Learn other useful words and expressions: 

whole, greet, lucky,burn, god

2. Talk about holidays and festivals: 

In China, celebrating Spring Festival is a big event.

3. Talk about customs and culture: 

Before Chinese New Year, many Chinese families burn the old picture of kitchen god, Zao Shen, to bring good luck.

Ⅱ. Teaching aids 教具
录音机

Ⅲ. Five-finger Teaching Plan 五指教学方案
Step 1  Review  第一步  复习（时间: 8分钟）

1.（复习Jingle Bells,让小组竞赛。）

T: Can you sing Jingle Bells?

Ss: Yes.

T: Please sing the song in groups. I want to see which group sing the best.

G1:（sing）Dashing through the snow,...

...

T: Group X sing the best. Congratulations.

2.（问学生Jingle Bells是适用于什么节日的歌曲。）

T: What festival is Jingle Bells for?

Ss: Christmas.

3.（让学生填表,复习圣诞节的庆祝方式。）

T: Chistmas is the most important festival in western countries. How do people celebrate it? Please fill in the chart.

	Before Christmas
	On Christmas Eve
	On Christmas

	send Christmas cards

decorate a Christmas tree
	hang stocking
	find candies and toys,

exchange gifts,

have Christmas dinner


（让学生根据表格回答问题。）

T: What do people do before Christmas?

S1: They send Christmas cards and decorate a Christmas tree.

T: What do people do on Christmas Eve?

S2: Hang stocking by the fireplace.

T: What do people do on Christmas?

Ss: Find candies and toys in the stocking. Exchange gifts and have Christmas dinner.

4.（讨论春节前后人们的活动,呈现本课关于春节要点。）

T: We know,Spring Festival is our important festival. Please work in groups, have a discussion and fill in the chart.

	Before Spring Festival
	On the Eve
	On the first day

	go shopping

...
	have a big dinner, watch TV

...
	visit friends

...


（向学生询问调查结果。）

T: What do people do before Spring Festival?

S1: People go shopping.

S2: ...

...
Step 2  Presentation   第二步  呈现（时间: 8分钟）

1.（让学生阅读短文,并在短文中划出描述活动的句子。）

T: Just now, we discussed how the people celebrate Spring Festival. Now please read the passage in 1, and underline the sentences about the main activities of Spring Festival.

2.（请学生在黑板上写下关于春节活动的句子。）

T: Please write down the sentences about the main activities of Spring Festival.

1.Prepare for the Festival.

2.Clean and decorate the houses.

3.Get together for a big dinner.

4.Stay up and eat dumplings.

5.Greet their parents and get lucky money.
Step 3  Consolidation  第三步  巩固（时间: 8分钟）

1.（播放录音,让学生跟读。）

T: Please listen to the tape in 1 and repeat.

2.（请个别学生大声朗读短文,检查学生的读音。）

T: Who’d like to read this passage?

S1: In China, celebrating...

S2: ...

...

3.（要求学生利用春节的主要活动描述春节。）

T: Now, please try to retell the passage with the main activities.

S1: Before Spring Festival,...

...
Step 4  Practice   第四步  练习（时间: 10分钟）

1.（请学生列出所学过的中国节日。）

T: Spring Festival is one of the important festivals in China. Please name other festivals.

S1: Lantern Festival.

S2: Dragon Boat Festival.

...

（再让学生列出外国节日。）

T: Can you name foreign festivals?

S1: Easter.

S2: Halloween.

...

2.（复习2b。）

T: Please read the names of the festivals in 2b.

（要求学生说出以上节日的日期及相关的庆祝活动。）

T: When are the festivals and how do people celebrate them?

S1: Mid-autumn Festival is on lunar August 15th. People eat mooncakes.

S2: ...

...

3.（听录音,完成3的练习,根据听到的内容,将图标上正确的序号。）

T: Please listen to the tape and number the pictures.

（核对答案。）

T: What’s the right order?

S: 5－2－3－1－4.

4.（让学生阅读4的节日描写范文。）

T: Please read the passage in 4.

（问学生这段话是关于什么节日的。）

T: What festival is this passage about?

S: Chinese New Year, Spring Festival.

（要求学生尝试描写一个节日。）

T: Can you try to write a short passage about your favorite festival?

（让学生朗读自己的短文。）

T: Now please read your compositions aloud.

S1: Before Mid-autumn Festival, people buy mooncakes, Yuzi and nuts. On that day, people get together for a big dinner. After dinner, people put mooncakes and nuts on the desk in the open air. People want the moon to eat them first.

S2: ...

5.（复习2a中的过去式,让学生阅读表格的句子。）

T: Please read through the sentences.

Ss: I had a happy Christmas yesterday.

...

（让学生总结以上句子的时态。）

T: What tense are they?

Ss: Simple past.

（询问学生什么时候使用过去时。）

T: When do we use simple past?

Ss: Some activities happened in the past time.

（让学生用过去式描述自己昨天所做的事。）

T: Please tell me what you did yesterday.

S1: I played basketball yesterday.

S2: I wrote a letter yesterday.

...
Step 5  Project   第五步  综合探究活动（时间: 11分钟）

1.（让学生阅读5中的图表信息,将不同信息连成意思准确的句子。）

T: Please read the chart in 5. There are activities for some Chinese festivals. Please read carefully, and make right sentences.

S1: Dumplings are a must for Spring Festival.

S2: Sweet rice dumplings are a must for Lantern Festival...

2.（让学生利用信息进行两人对话。）

T: Please make a dialog about festivals.

S1a: What is a must for Spring Festival?

S1b: Dumplings.

S1a: Do people eat chicken?

S1b: Yes.

S1a: Why?

S1b: People eat chicken for happiness.

S1a: What do people do?

S1b: They visit friends.

...

3.（让学生详细描述某一个节日,在班上交流,推选出最好的一篇。）

T: You can write a passage about a festival. Then exchange your compositions, we’ll choose the best one, and put it on the wall.







































































































Oct. 31st—special party—scary—clothes 


—broomstick—apple bobbing—pumpkin


lanterns—trick or treat—chocolates/candies





2005


9月


10日





2005


12月


25日





2006


1月


29日


正月初一





2005


12月


31日





十月


31日





2006


2月


12日


正月十五
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